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درمکتب امام

دشمنی در سرشت آمریکاست
چه در جنگ و چه در صلح بزرگ ترين ساده انديشــى اين اســت كه 
تصور كنيم جهانخواران خصوصاً آمريکا و شوروى  از ما و اسلام عزيز دست 
برداشته اند؛ لحظه اى نبايد از كيد دشمنان غافل بمانيم. در نهاد و سرشت 
آمريکا و شوروى كينه و دشمنى با اسلام ناب محمدى)ص( موج مى زند.
صحیفه امام؛ ج21، ص194 | پیام به ملت ایران؛ 2 آذر 1367.

قالیباف در یادواره شهدای »شهرری«:

قدرت ما فقط در موشک و اقتدار نظامی نیست
قدرت ما در فرهنگ انقلاب است

پورهاشمی،  کیومرث  ســردار 
معروف به »حاج هاشم« از مستشاران 
ارشــد ایرانی در حلــب در حمله 
مــزدوران تکفیری تروریســتی به 

شهادت رسید.
در طى شــهادت ســردار كيومرث 
پورهاشــمى روابط عمومى كل سپاه در 

بيانيه اى اعلام كرد:
بسم الله الرحمن الرحيم 

ــنَ المُْؤْمِنِينَ رِجَــالٌ صَدَقُوا مَا عَاهَدُوا الَلهّ عَليَْــهِ فَمِنْهُم مَّن قَضَى نحَْبَهُ  مِّ
لوُا تبَْدِيلًا وَمِنْهُم مَّن ينَتَظِرُ وَمَا بدََّ

)آيه 23 سوره احزاب(
با شکســت هاى راهبــردى رژيم جــلاد و گرگ صفت صهيونيســتى در 
جبهه هــاى غزه و لبنان و عدم دســتيابى به اهداف پليد و شــيطانى اردوگاه 
سلطه و صهيونيســت برابر جبهه مقاومت اســلامى؛  تروريست هاى تکفيرى 
تحــت فرماندهى و هدايت شکســت خوردگان ميدان نبــرد در غزه و جنوب 
لبنان، از روزهاى گذشته بار ديگر حملات وحشيانه به سوريه را در دستور كار 
خود قرار داده اند كه با پاســخ هاى قاطــع ارتش و نيروهاى مردمى مقتدر اين 

كشور مواجه شدند.
در جريــان جنايت آفرينى هــاى جديد گروهک هاى تروريســتى تکفيرى 
صهيونيســتى در حومه حلب سردار رشــيد و شجاع سپاه اسلام»سرتيپ دوم 
پاسدار كيومرث )هاشم( پورهاشمى )معروف به حاج  هاشم(« از مدافعان ديرين 
حرم و مستشاران ارشد نظامى ايران در سوريه به درجه رفيع شهادت نائل آمد.
وى برادر شــهيد گرانقدر و جاويد الاثر ابوالفضل پورهاشمى، از فرماندهان 
دفاع مقدس است و سابقه مجاهدت و مقابله با دشمن بعثى در جنگ تحميلى 
در تيپ نبى اكرم)ص(، ســپاه چهارم بعثت، قرارگاه رمضان و نيز مستشــارى 
نظامى در محور مقاومت عراق و ســوريه را در كارنامه افتخار آميز و الهام بخش 

خود دارد.
ضمن تبريک و تســليت شهادت پرافتخار اين ســردار عاليقدر به محضر 
مبــارک رهبر عظيم الشــأن انقلاب اســلامى و فرمانده كل قــوا حضرت امام 
خامنه اى)مدظله العالى(، خانواده معظم شهيدان پورهاشمى، بستگان محترم، 
ملت شــريف ايران، به ويژه مردم غيور و حماسه ســاز استان كرمانشاه و آحاد 
همرزمان وى در ســپاه پاسداران انقلاب اســلامى و محور مقاومت، به آگاهى 
عموم ايرانيان مى رســاند آيين هاى استقبال، تشييع و خاكسپارى پيکر مطهر 

اين شهيد عزيز متعاقباً اطلاع رسانى خواهد شد.

سردار كیومرث پورهاشمی
از مستشاران ارشد نظامی ایران در حلب به شهادت رسید

 رئیس  مجلس شورای اسلامی در یادواره شهدا 
و گرامیداشــت 314 شهید ســپاه ناحیه حضرت 
عبدالعظیم حســنی )ع( ری با حضور در ورزشگاه 
شهید مقدم گفت: فرهنگ انقلاب ما قدرتمند است، 
قدرت ما فقط در موشک و در اقتدار نظامی نیست، 
قدرت در نظام مقدس جمهوری اسلامی و قوی بودن 
ما این است که قلب مردم و نظام ما متکی به مردم 

است. 
مراسم يادواره شــهدا گراميداشت 3۱۴ شهيد حوزه 
مقاومت بســيج 3۵۷ ولى عصر )عج( سپاه ناحيه حضرت 
عبدالعظيم حسنى )ع( شهرستان رى با حضور محمدباقر 
قاليباف، رئيس  مجلس شوراى اسلامى با حضور بسيجيان 
و خانواده معظم شهدا در ورزشگاه شهيد مقدم شهرستان 

رى برگزار شد. 
در اين مراســم ســيدعلى يزدى خواه نماينده مردم 
تهران، رى، اسلامشهر، شــميرانات و پرديس در مجلس، 
مهدى باب الحوائجى معاون اســتاندار تهــران و فرماندار 
ويژه شهرســتان رى، حسين نصرالله مديركل بنياد شهيد 
شهرستان هاى اســتان تهران، جعفر بندى شربيانى عضو 
هيئت رئيسه شوراى شهر تهران و سرهنگ روح الله قنبرى 
فرمانده سپاه ناحيه حضرت عبدالعظيم حسنى )ع( حضور 

داشتند. 
قاليبــاف در جمــع خانواده هــاى معظم شــهدا و 
بســيجيان شهرستان رى با اشــاره به آتش بس در لبنان 
افزود: اكنون مردم عزيز لبنان از بمباران هاى جنايتکارانه  
رژيم صهيونيســتى رهايى يافتند و با مقاومت، رشادت و 
جنگاورى رزمندگان جبهه مقاومت اين شب ها و اين ايام 

را در آرامش به سر خواهند برد. 

وى افزود: از اين اتفاق خوشحاليم همه اينها امشب را 
شــب ويژه اى قرار داده و همه  ما را بيش از هر زمان ديگر 

مديون شهدا و امام شهدا كرده است. 
قاليباف تصريح كرد: شــهدا چشم انتظار اين جلسات 
نيســتند اما بدون شک تک تک ما ها نيازمند اين جلسات 
هســتيم. در حقيقت اين جلســات يادآورى اســت براى 
يکايک ما به ويژه افرادى مانند ما كه افتخار هم ســنگرى 

و هم رزمى اين شهدا را داشتيم. 
وى افزود: امروز وظيفه همه كسانى كه دغدغه شهدا 
و امام شهدا را دارند و عزت و قوى بودن ايران عزيز را آرزو 
مى كنند اين است كه بايد كارآمدى دين را در اداره جامعه 
به اثبات برسانند. امروز وارثان شهدا اگر ميراث داران خوبى 
باشند بايد دغدغه اى جز اين نداشته باشند. رئيس  مجلس 
شوراى اســلامى خاطرنشــان كرد: كارآمدى بدون شک 
هميشــه زنده اســت، چرا كه جامعه زنده است و به اين 
موضوع در بعد مادى و معنــوى نياز دارد. حتما اين نگاه 
و باور موافقين و مخالفينى دارد؛ معلوم اســت چه كسانى 
موافقند و چه كسانى مخالفند اينجاست كه ميدان جهاد و 

مبارزه و تلاش شکل مى گيرد. 
وى خاطرنشــان كرد: اين باور و ايــن زندگى و اين 
پويايى و درست و دقيق كار كردن يک جهاد دائمى است 
و امتداد راه شهداســت. در شهردارى نيز مى گفتيم جهاد 
و خدمت به مردم و حل مشــکل مردم عين مبارزه دفاع 
مقدس است. اين فرهنگ يادآور حضور مردم در عرصه و 

در ميدان است و فرصتى براى حضور مردم است. 
وى با اشــاره به الگو هاى الهى رشد و پيشرفت افزود: 
اين الگو ها دو بعد دارد يک بعد آن در حقيقت سنت هاى 
الهى اســت و اين سنت هاى الهى ثبات دارند كه به تعبير 

قرآن كريم نه تبديل مى شــوند و نــه تحويل و هر چقدر 
زمان بگذرد امپراطورى هــا و قوم ها بيايند و بروند و علم 
پيشــرفت كند و تکنولوژى پيشــرفت كند اين سنت ها 

لايتغير هستند. 
قاليباف گفت: اين مســئله در همه شــئونات زندگى 
برقرار اســت و تنها در ميدان نظامى نيســت و در عرصه 
فرهنگ اجتماع و سياســت نيز است و درواقع يک سبک 
زندگى اســت. در الگوى دفاع مقــدس بحث كارآمدى و 
روش و رويکرد هاست كه بايد فرزند زمانه خويش به تعبير 
اميرالمؤمنين باشيم و خلاق و به روز و مدير و مدبر باشيم. 
وى با اشــاره به حضور مــردم در عرصه هاى مختلف 
افزود: وقتى كه مردم به معناى واقعى در ميدان نيستند ما 
دچار مشکل مى شويم. حضور مردم است كه تحرک، تعقل 
و مســئوليت پذيرى، خلاقيت و تحول را به وجود مى آورد. 
وقتى جامعه پوياســت مردم اين فرصت برايشــان فراهم 
است كه در ميدان باشند. يکى از اين ضعف ها و مشکلات 
اقتصاد دولتى اســت كه مردمى نيســت و از تحرک لازم 
برخوردار نيســت و از خلاقيت برخوردار نيست و زيان آور 

است. 
رئيس  مجلــس افزود: نتيجــه اينها گره گشــايى و 
كارگشــايى است لذا اگر بنده از عزيزان تشکر مى كنم كه 
ايــن فرصت ها را فراهم مى كنند و در اين فرازونشــيب ها 
طبق كلام امام راحل باور و انســجام ملى »ما مى توانيم« 

را يادآور مى شوند. 
قاليباف گفت: در اين يادواره 3۱۴ شــهيد كه عمده 
مردم و بسيجى بودند نتيجه »ما مى توانيم« هم ايمان به 
ســنت هاى الهى و هم اعتقاد به كار آمدى و اثبات آن در 
جامعه دينى و نظام اســلامى است. و نتيجه آن اين شده 

كه بدون شــک ما جزء ۵ قدرت اول موشکى دنيا هستيم 
ولى امروز به اين قابليت رسيديم و در سايه  سنت هاى الهى 

روشن و مشخص است. 
وى ادامه داد: فرهنگ انقلاب ما قدرتمند است، قدرت 
ما فقط در موشــک و در اقتدار نظامى نيســت، قدرت در 
نظام مقدس جمهورى اســلامى و قوى بودن ما اين است 
كــه قلب مردم و نظام ما متکى به مردم اســت. مردم ما، 
اقتصاد خانواده ما بايد قوى باشد تا ايران قوى باشد. البته 

كه بدون امنيت نمى توان رشد و پيشرفت را پيش برد. 
وى در پايان افــزود: در فرصت هايى كه براى جوانان 
فراهم كنيم بايد لحظه اى درنگ  كنيم. بدون شک مردم ما 
هر كجا كه تصميم گرفتيم تا به امروز ديديم مردم با تمام 
ســختى ها پاى كار و در ميدان حضور داشتند ما نيز بايد 

محکم بايستيم و لحظه اى غفلت نکنيم. 
شهرستان رى با بيش از يک ميليون نفر جمعيت در 
جنوب اســتان تهران و پايتخت به  عنوان قبله تهران قرار 

دارد. 
 همسایگان سوریه در دام طراحی آمریکا 

و رژیم صهیونیستی نیفتند
قاليباف همچنين در صفحه شــخصى اش با اشاره به 
وقايع سوريه نوشت: تحركات جديد گروه هاى تروريستى 
- تکفيــرى بخشــى از طراحى آمريکا و رژيم نامشــروع 
صهيونيستى است. همسايگان سوريه هوشيار باشند و در 

دام طراحى آنها نيفتند. 
وى تاكيــد كرد: جمهورى اســلامى ايــران و محور 
مقاومت پس از به شکست كشاندن رژيم صهيونيستى، در 
مقابل توطئه جديد همچون گذشــته حامى دولت و ملت 

سوريه خواهند بود. 
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امام جمعه موقت تهران گفت: از ابتدای پیروزی 
انقلاب اسلامی رابطه ایران و اروپا فراز و فرودهایی 
را طی کرده اســت. امروز اتحادیه اروپا از شخصیت 
مستقل سیاسی بهره مند نیست، منافع اروپا قربانی 

زیاده خواهی آمریکا شده است.
حجت الاسلام والمســلمين سيدحسن ابوترابى فرد در 
خطبه هاى نمــاز جمعه تهران با بيان اينکه نيروى دريايى 
يکــى از اركان اقتدار دفاعى ايران اســت، گفت: اين نيرو 
امروز در آب هاى منطقه اى و فرامنطقه اى اقتدار جمهورى 
اسلامى و نيروهاى مسلح كشور را به نمايش گذاشته است.

امام جمعه موقت تهران با اشاره به ۱۰ آذر روز مجلس 
اظهار كرد: شهيد مدرس مردى دانشمند بود كه از حقوق 
ملــت دفاع كــرد، او دفاع از حقوق ملت ايــران را دفاع از 
آموزه هاى حيات بخش اسلام مى دانست و ديانت را ترجمان 
سياست معرفى كرد و استوارى او موجب خشم رضاشاه شد 

و او را ترور كردند.
وى با اشــاره به برنامــه دوم قوام الســلطنه در زمان 
شــهيد مدرس، گفت: شهيد مدرس اجراى قانون را مقدم 
مى دانســت و در مورد كاهش هزينه هاى دولت نيز معتقد 
بود كه مال مردم را نبايد به كســى داد كه براى مردم كار 
نمى كند؛ به گمانم اين شاه بيت سخن شهيد مدرس امروز 
بايد در ســردر اداره هاى دولتى ثبت شود، بايد به معناى 
واقعــى كلمه مراقب بودجه عمومى بــود، خصوصاٌ در اين 

روزهايى كه از ناترازى بودجه رنج مى بريم.
ابوترابى فرد تصريح كرد:  و المســلمين  حجت الاسلام 
اتاق هــاى فکر بايد براى صيانت از بودجه عمومى شــکل 

بگيرد.
امام جمعه موقت تهران با اشــاره به كسالت مختصر 
حجت الاســلام على اكبرى بيان كرد: چند هفته از حضور 
او محروم هســتيم و از درگاه خداوند ســبحان براى اين 
برادر عالم سلامت و عافيت مسئلت داريم. ان شاءالله زمينه 
حضور و توفيق بهره مندى از بيانات ارزشــمند او را از اين 

جايگاه به لطف و رحمت الهى داشته باشيم.
وى گفت: از ابتداى پيروزى انقلاب اسلامى رابطه ايران 
و اروپا فراز و فرودهايى را طى كرده اســت. امروز اتحاديه 
اروپا از شــخصيت مستقل سياسى بهره مند نيست، منافع 

اروپا قربانى زياده خواهى آمريکا شده است.
حجت الاسلام و المسلمين ابوترابى فرد اقدام غيرمتعارف 
و خصمانه اروپا در صدور بيانيه مشترک در ادعاى بى اساس 
در خصوص جزاير سه گانه را موجب به وجود آوردن شرايط 
جديد دانســت و افزود: اين اقدامــات غيرمنطقى با اقدام 
منطقى ايران مواجه شد و در حوزه مسائل هسته اى هشدار 

جدى براى غرب و آمريکا داشت.

به گزارش مهر، امام جمعه موقت تهران پيروزى مردم 
لبنان را به ملت، دولت، مجلس و نيروهاى مسلح اين كشور 
تبريک گفت و ادامه داد: ايران اسلامى مفتخر است كه در 
تمام فرازونشيب ها در كنار ملت لبنان بوده و خواهد بود و 
اين پيروزى بار ديگر به گِل نشســتن ماشين صهيونيستى 
را به نمايش گذاشت، توافق با حزب الله به معناى شکست 
تمام عيار اســرائيل اســت. اين قدرت حــزب الله و جبهه 

مقاومت است كه امروز دشمن را به زانو درآورده است.
  دریادار ایرانی: 

امروز یک قدرت دریایی در تراز جهانی هستیم
دريادار شــهرام ايرانى، فرمانــده نيروى دريايى ارتش 
جمهورى اســلامى ايران در سخنرانى پيش از خطبه هاى 
نماز جمعه تهران گفت: به روح پرفتوح معمار كبير انقلاب 
اسلامى درود مى فرستيم كه هر آنچه امروز در جهان اسلام 
رقم مى خورد، ريشــه همه آنها در هدايت ها و راهبرى هاى 
راهبــردى اين امام همام باز مى گردد. وى ابراز كرد: عرض 
ادب و احترام ويژه به محضر فرمانده معظم و معزز كل قوا، 
سکاندار امروز جامعه اسلامى چه در منطقه چه در جهان 
به گونه اى كه در اين اقيانوس متلاطم جهانى كشتى با عزت 

اسلام را با درايت و اقتدار هدايت مى كنند. 
دريادار ايرانــى ادامه داد: همچنين بــه روح پرفتوح 
همه شهداى عزيز درود مى فرستيم. آنان كه با نثار جان و 
خون خود درخت تنومند انقلاب اسلامى را به اين جايگاه 
رسانده اند و خانواده هاى معظم و معزز شهدا كه با صبورى 
خود درس هاى بزرگى را به همه جوامع انســانى و بشرى 

به ويژه ما سربازان كوچک ولايت داده اند.

فرمانــده نيروى دريايى ارتش با بيــان اينکه ملت ما 
در برابر دشمنان ايســتاده اند، تاكيد كرد: امروز همرزمان 
عزيزم، اين افراد پرتلاش به نمايندگى از شما ملت ايران در 
گوشه گوشه اقيانوس هاى جهان حضور موفق و مقتدر نظام 

مقدس ما را به نمايش مى گذارند.
وى اظهــار كرد: هفتم آذرماه بــه عنوان يک عمليات 
موفقت آميــز در عرصــه نظامــى امــروز در بســيارى از 
دانشــگاه هاى دريايى تدريس مى شود چون به عنوان يک 
عمليات پيش دستانه توانست در مدت بسيار كوتاه پس از 
جنگ تحميلى دشمن بعثى را از صحنه درياها حذف كند 
و اقتدار و سيادت دريايى مردم عزيز كشورمان باقى بماند.

دريــادار ايرانى گفــت: هفتم آذر ماه بــه عنوان يک 
عمليات موفقت آميز در عرصه نظامى امروز در بســيارى از 
دانشــگاه هاى دريايى تدريس مى شود چون به عنوان يک 
عمليات پيش دستانه توانست در مدت بسيار كوتاه پس از 

جنگ تحميلى دشمن بعثى را از صحنه درياها حذف كند 
و اقتدار و سيادت دريايى مردم عزيز كشورمان باقى بماند.

بنابر گفته فرمانده نيروى دريايى ارتش، اين ســيادت 
تــا به امــروز نه فقط در خليج هميشــه فــارس بلکه در 
گوشه گوشــه آب هاى جهان با توانمندى و دانش به روز و 

ظرفيت بسيار بالا در همه حوزه ها ارائه مى شود.
وى تصريح كــرد: هنگامى كه پرچم مقدس ما پرچم 
ولايــت در گوشه گوشــه اقيانوس ها و كشــورها به اهتزاز 
در مى آيد و فرزندان شــما ســربازان كوچــک ولايت در 
گوشه گوشه جهان با برپايى نماز جماعت بر عرشه ناوهاى 
افتخارآميــز خود پيام شــما را مخابــره مى كنند؛ همه از 
عمليات موفق مرواريــد در هفتم آذرماه و تلاش بى  وصف 
تــکاوران عزيز مــا در جنگ 3۴ روزه خرمشــهر و انهدام 
سکوهاى نفتى و شاهرگ اقتصادى دشمن بعثى شروع شد.
فرمانده نيروى دريايى ارتش بيان كرد: امروز به بركت 
انقلاب اســلامى و اســلام، همرزمان من با توكل و توسل 
همواره در همه عرصه ها بــا بهره گيرى از همه ظرفيت ها 

حضور دارند.
دريادار ايرانى با بيــان اينکه خداوند نعمت هايى را به 
ما عطا كرده اســت كه شايد كمتر كشورى از اين نعمت ها 
بهره مند است تاكيد كرد: بزرگ ترين نعمت ما ولايت است 
و نعمت بعدى شما مردم عزيز كشور و سفره هاى با بركت 
شــما اســت كه مردان بزرگى را به عرصه جهاد و شهادت 
هدايت مى كند. وى خاطرنشان كرد: امروز همرزمان من در 
عمق اقيانوس به هسته اصلى شيطان بزرگ نزديک شده، 
به آن وارد مى شوند و با اقتدار به او مى گويند اينجا آب هاى 
متعلق به جمهورى اســلامى ايــران و در دل آب هاى آزاد 
منطقه انحصارى ـ اقتصادى است و شما نبايد اينجا حضور 

پيدا كنيد و آنها از اين منطقه خارج مى شوند.
فرمانــده نيروى دريايى ارتش گفــت: امروز به عنوان 

قدرت دريايى در تراز جهانى و بين المللى قرار گرفته ايم.
به گزارش فارس، دريادار ايرانى خاطرنشان كرد: همه 
اين موفقيت ها به اين دليل اســت كه آنها از شــما مردم 
عزيز و جوانان كشــور هراس دارنــد، جوانانى كه به بركت 
انقلاب اسلامى زير سايه پرچم ولايت از سفره ها، مساجد، 
دانشــگاه ها، مدارس و مراكزى بيرون آمده اند كه با تربيت 

دينى و اسلامى چنين غرش مى كنند.
وى گفت: اين تقارن هفتم آذرماه امســال را براى ما 
بسيار دلچسب كرد و من به همراه همه همرزمان خود به 
بركت خون همه شهدا قول خواهيم داد همچون كوه هاى 
اين سرزمين پشت ســر ولايت در كنار اين وجود مبارک 
قرار خواهيم گرفــت و گام به گام جلوتر خواهيم رفت كه 

ان شاءالله ظلم براى هميشه از صحنه روزگار پاک شود.

خطیب نماز جمعه تهران:

اتحادیه اروپا از شخصیت مستقل سیاسی بهره مند نیست

مشاور و دســتیار رهبر معظم انقلاب گفت: در 
تمام دوران پس از انقلاب، هیچ مشــکل جدی در 

کشور بدون حضور مردم حل نشده است. 
محمد مخبر، مشــاور و دســتيار رهبر معظم انقلاب 
صبح روز گذشته به مناسبت ايام هفته بسيج، در ديدار با 
منتخبان گروه هاى جهادى سازمان بسيج سازندگى ضمن 
تسليت ايام شــهادت حضرت فاطمه )س( گفت: يکى از 
مهم ترين طرح هايى كه از سوى شما عزيزان در سال هاى 
اخير صورت گرفت، طرح شهيد سليمانى بود و شما با اين 
طرح انصافاً زحمات فوق العاده اى كشيديد و نقش مهمى 

براى كنترل بحران كرونا داشتيد. 
وى با اشــاره به اينکه آنچه بسيج را از بقيه جريانات 
متمايز مى كند اين اســت كه بســيج يک جريان صرف 
نيســت، افزود: محروميت زدايى، كار علمى كردن، ترويج 
فرهنگ ايثار و شهادت و... كار هايى است كه بسيج انجام 
مى دهــد و همه اينها را يک جا در زندگى اميرالمومين )ع( 
مى تــوان ديد. از مکتب ايشــان اســت كــه مکتب امام 
حسين )ع( زاييده مى شــود و تمام اينها جلوه هايى است 
كه فقط يک دانش آموخته مکتب علوى مى تواند به صحنه 

بيــاورد.  وى توجه به 3 محور امامت، مردم و دين را تفکر 
و عامل اصلى پيروزى انقلاب برشــمرد كه پس از انقلاب 
نيز عامل مهم عبور از مشــکلات بوده است. مخبر تاكيد 
كرد: در تمام اين دوران هيچ مشکل جدى در كشور بدون 
حضور مردم حل نشــده اســت.  وى توضيح داد: پيش از 
انقلاب رژيم شاهنشاهى همه امکانات و تجهيزات را داشت 
و همه قدرت هاى جهان پشــت او بودند، اما امام تکيه اش 
بــه مردم بود. در قضاياى جنگ نيز همين طور بود. جنگ 
تحميلى در زمانــى اتفاق افتاد كه ارتش ايران انســجام 
نداشــت و سپاه و بسيج هنوز شکل كاملى به خود نگرفته 
بود. در حالى كه عــراق با همه تجهيزات به ميدان آمد و 

اين مردم بودند كه جلويش ايستادند. 
مشاور و دســتيار رهبر معظم انقلاب همين تفکر را 
زمينــه پيروزى محور مقاومت در قضاياى اخير دانســت 
و گفت: اين روحيه مقاومت و ايســتادگى در ملت بزرگ 

فلسطين و لبنان نيز برآمده از مکتب علوى است. 
وى با اشاره به آتش بس اخير ميان رژيم صهيونيستى 
و لبنــان افــزود: پذيرش آتش بــس ننگ ابــدى براى 
صهيونيست ها است؛ چرا كه در اين جنگ تمام تجهيزات 

نظامى عالم در آنجا جمع شــده بود و هيچ سلاحى نبود 
كه آنها براى از بين بردن مقاومت از آن اســتفاده نکرده 
باشند. در حقيقت رژيم صهيونيستى فقط از بمب اتم در 
اين جنگ استفاده نکرد در حالى كه تصور مى شود با همه 
اين تجهيزات و حمايت هايى كه از آنها شد بايد ظرف چند 
ساعت به هدفش مى رسيد، اما پس از گذشت بيش از يک 

سال، هنوز نتوانسته به هيچ كدام از اهدافش دست يابد. 
مخبر با اشــاره به بيانات اخير مقــام معظم رهبرى 
مبنى بر اينکــه خداباورى و خودبــاورى پايه هاى اصلى 
بسيج هستند، گفت: شــما سراغ هرچه كه برويد، از ايثار 
و شــهادت گرفته تا اميدوارى و اعتماد به نفس، همه اش 
در اين دو واژه نهفته است. وقتى خداباور باشى ديگر هيچ 
ترسى وجود ندارد و وقتى خودباور باشى حتى يک لحظه 
هم به اين فکر نمى كنى كه مشکلى را نمى توانى حل كنى. 
وى شهيد رئيسى را نيز آموخته همين مکتب برشمرد 
و گفت: ايشان نيز چنين تربيتى را فرا گرفته بود. 3 سال با 
شهيد رئيسى كار كردم و حتى يک بار هم نااميدى، ياس 

يا ترس را در ايشان نديدم. 
عضو مجمع تشــخيص مصلحت نظام يادآورشد: هم 

اكنون در كشور يک سرى مشــکلاتى داريم؛ ناترازى در 
آب، گاز، بــرق و بودجــه و بانک ها داريــم. اما بايد گفت 
كه ظرفيت هاى كشــور در مقايســه با اين مشــکلات به 
هيچ عنوان قابل قياس نيســت. در مقابل هر مشکلى در 
كشــور چندين راهکار وجود دارد و بــه لحاظ خدادادى 
ظرفيت هايى داريم كه اين امکان را فراهم كرده كه مسائل 
و مشــکلات را حل كنيم.  وى با اشــاره بــه اينکه نه در 
ايران، بلکه در جهان، حکمرانى به طور جدى متحول شده، 
گفت: وسيله حکمرانى، بحث تنظيمگرى است و اين حوزه 
نيز دچار تحول جدى شــده است. به همين دليل جريان 
جهادى و نخبگان بايد وارد اين عرصه شــوند كه در اين 
زمينه بسيج بايد خود را به فناورى هاى نوظهور مجهز كند. 
مخبر افــزود: گروه هاى مردمى و جهادى مى توانند با 
به كارگيرى ابزار هاى جديد و ورود به فضاى فناورانه، ابتکار 

عمل در اين فضا را به دست بگيرند. 
گفتنى اســت در اين نشست كه حدود دو ساعت به 
طول انجاميد، برخى از منتخبين گروه هاى جهادى سازمان 
بسيج مستضعفين به بيان نقطه نظرات و پيشنهادات خود 

براى حل مسائل و چالش هاى كشور پرداختند. 

مخبر در دیدار با منتخبان گروه های جهادی سازمان بسیج سازندگی:

هیچ مشکل جدی در كشور بدون حضور مردم حل نشده است

ســردار نقدی در دهمین اجلاسیه مجمع عالی بسیج دانش آموزی 
گفت: در انتظار طوفان الاقصی 2 هستیم.

دهمين اجلاســيه مجمع عالى بســيج دانش آموزى، در سالن همايش هاى 
دانشگاه صنعتى شريف برگزار شد.

در اين مراسم سردار محمدرضا نقدى معاون هماهنگ كننده سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامى، عليرضا كاظمى وزير آموزش و پرورش و مجتبى باستان رئيس 

سازمان بسيج دانش آموزى حضور داشتند.
ســردار نقدى در اين مراسم بيان كرد: امامين ما در انقلاب اين را به ما ياد 

داده اند كه توسل و ارتباط با ائمه اطهار)ع( را فراموش نکنيم.
وى افزود: امروز جهان بيدار شــده و در همه عالم صداى حق طلبى و آزادى 

و نزديکى پايان انتظارها به صدا در آمده و همه اميدواريم اين را شاهد باشيم.
  امروز کشورهای منطقه از انقلاب اسلامی الهام می گیرند

معاون هماهنگ كننده ســپاه ادامه داد: منشأ بيدارى اسلامى كه در تاريخ 
بى نظير است در نهضت هاى انبيا چنين بيدارى پديدار نشده و و چنين رؤيايى را 
نديده ايم. منشأ اين بيدارى عظيم كجاست؟ اين ايستادگى بى نظير در تاريخ در 

غزه و ايستادگى عزتمندانه در لبنان را مى بينيم.
سردار نقدى تأكيد كرد: شما به ياد داريد در مناظره رؤساى جمهور آمريکا 
در عرض يک ســاعت و نيم ۱۸ بار نام ايران را مى آورند و وقتى جلاد كودكان 
آمريکا را براى روحيه دادن به كنگره خودشان دعوت مى كنند در ۵ دقيقه روى 
پاى خود ايستادند و براى او كف و جيغ و هورا كشيدند تا به او روحيه دهند. در 
ســخنرانى ۴۴ دقيقه اى او ۱۰3 بار نام ايران برده شده است، يعنى هر دقيقه اى 
3 بار بار نام ايران را مى برند و امروز هم دوســت و هم دشــمن منشأ بيدارى را 

بازگو مى كنند.
وى ادامه داد: امروز كشــورهاى منطقه از انقلاب اسلامى و از راهنماى هاى 
مقام معظم رهبرى الهام مى گيرند؛ نظريه امام)ره( براى مناطق اسلامى و امنيت 
اسلامى در وصيت نامه ايشان آمده است و تاكيد فرموده اند پيش به سوى دولت 
اسلامى با جمهورى اى آزاد و مستقل؛ همين نظريه را امام حاضر در اين سال ها 
دنبال كردند و اينها هســته هايى هستند كه خودشــان تصميم مى گيرند و اما 
اين انقلاب الگوبخش بوده اســت؛ الگويى كه مثل خيلى انقلاب هاى بى ريشه و 
بدون پشتوانه به جنبه مبارزه فکر كند نيست، بلکه اين انقلاب توانسته در برابر 

بدخواهان مبارزه و الگو ارائه بدهد و در پيشرفت ها هم الگو ارائه دهد.
 ۲۰۰ تلویزیون ماهواره ای علیه ایران فعالیت می کنند

معاون هماهنگ كننده ســپاه ادامه داد: در عرصــه نظامى، امروز به مراتبى 
رســيده ايم و پهپاد و موشــک هايى داريم كه قدرت هاى نظامى به دنبال خريد 
آنها هستند؛ اين در حالى است كه ما در گذشته حتى يک خمپاره هم نداشتيم.
سردار نقدى يادآور شد: در زمان شاه، قدرت هاى نظامى جلساتى را در داخل 
كشور برگزار مى كردند و شاه خبر نداشت و ارتش هم با چادر به خانه هاى خود 

فرار مى كردند.
وى با اشاره به پيشــرفت هاى زنان در انقلاب اسلامى، عنوان كرد: ما را در 
عرصه زنان متهم مى كنند و در دو سال پيش كه فتنه درست كرده بودند خطاب 
به اروپايى ها گفتم اگر كشورهاى اروپايى توانسته اند سرعت و پيشرفت بانوان را 
كه آنها تأييد مى كنيد در ورزش، هنر، دانش و صنعت، به اين ميزان پيشــرفت 
ما برسند من به دين آن كشور در مى  آيم اينها را شنيدند و اما نتوانستند آمارى 

ارائه دهند.
معاون هماهنگ كننده سپاه اضافه كرد: 2۰۰ تلويزيون ماهواره اى عليه ايران 
فعاليت هاى مى كنند؛ در هيچ جاى دنيا اينطور نيست و مى خواهند الگوى ايرانى 

را وارونه نشان دهند. 
  در انتظار طوفان الاقصی ۲ هستیم

ســردار نقدى ابراز كرد: خيلى ها از »وعده صادق3« مى پرسند اما ما دغدغه 
اين را نداريم، ما در انتظار طوفان الاقصى 2 هســتيم. ما بســيجى ها دنبال اين 
هستيم كه كار صهيونيست ها را تمام كنيم و آن روز نزديک است. آنهايى كه در 
سرزمين هاى اشغالى هستند بدانند بلايى بر سر آنها خواهد آمد كه اين يک سال 
و اندى كه بر آنها گذشــت در ازاى آن چيزى كه براى آنها قرار است نازل شود 

مثل قدم زدن در پارک و تفريح باشد.

سردار نقدی: 

در انتظار طوفان الاقصی۲ هستیم

بقيه از صفحه2
غریب آبادی: به مورا گفته شد اتحادیه اروپا 

باید دست از رفتار خودبینانه و غیرمسئولانه خود در قبال 
موضوعات و چالش های این قاره و مسائل بین المللی بردارد

كاظم غريب  آبادى صبح جمعه ۹ آذرماه در ارتباط با ديدار 
روز گذشــته خود و مجيد تخت روانچى، معاون سياســى وزير 
خارجه با »انريکه مورا« معاون مسئول سياست خارجى اتحاديه 
اروپــا در ژنو در صفحه اجتماعى ايکس نوشــت: با انريکه مورا 
گفت وگــوى صريحى در مورد طيفــى از موضوعات و همچنين 
چشــم انداز مذاكرات هســته اى و رفع تحريم در پرتو تحولات 

جديد داشتيم.
 وى ادامه داد: به مورا گفته شــد اتحاديه اروپا بايد دســت 
از رفتار خودبينانه و غيرمســئولانه خــود در قبال موضوعات و 

چالش هاى اين قاره و مسائل بين المللى بردارد.
غريب آبادى ادامه داد: اروپا نبايد مشــکلات و اشــتباهات 
خــودش، از جمله در رابطه با منازعه اوكراين، را با درگير كردن 
ديگران فرافکنى كند. اروپا با رفتار همدســتانه اى كه به ويژه سه 

كشور مهم آن در قبال نسل كشى در غزه داشته اند، اكنون هيچ 
جايگاه اخلاقى بــراى نصيحت كردن ديگــران در مورد حقوق 
بشــر ندارد. اروپا در موضوع هســته اى ايران نيز به دليل عدم 
برخوردارى از روحيه مســئوليت پذيرى و اعتماد به نفس لازم، 
مدت ها اســت از بازيگرى تاثيرگذار فاصله گرفته اســت. اروپا 

نيازمند خودبازيابى است.
  از اروپا طلبکاریم نه بدهکار

ژســت طلبکارى اتحاديه اروپا در سال هاى اخير در حالى 
اســت كه اروپا نه تنها هيچ طلبى از ايران نداشته و ندارد كه به 
دليل بى ثمرى و خروج بى كيفر آمريکا از برجام به ايران بدهکار 

است.
اروپا در طى بيش از 6 ســالى كه از خروج آمريکا از برجام 
مى گــذرد، با فرار رو به جلو تنها به دنبــال ابراز وجود خود در 

شطرنج سياست بين الملل بود.
  ظریف: اروپا پس از خروج آمریکا از برجام، ۲ بار تعهد کرد

 و حتی یکی از آن ۱۱ تعهد را اجرا نکرد؛
  اروپایی ها در موقعیتی نیستند 

که ادعایی در برابر ایران داشته باشند
اين كشورها نه تنها نخواسته و نتوانستند كوچک ترين قدمى 
را در جهت وادارسازى آمريکا به اجراى تعهدات خود بردارند كه 

با طلبکارى از ايران چشم بر تمام بدعهدى هاى خود بسته اند.
اين طلبکارى و رويکرد خصمانه اروپا تا حدى وقيحانه است 
كه حتى خوش بينى هاى متمادى ظريف نيز نتوانست منکر آن 

شود.
در همين راســتا محمدجواد ظريف در گفت وگو با ايرنا در 
هفته گذشته عنوان داشت: شاهد وضعيت بى سابقه اى در جامعه 

جهانى هســتيم، دولتــى كه خود را عضو دائم شــوراى امنيت 
مى داند، كشــورى را كه پايبند به قطعنامه همين شوراســت، 

مجازات مى كند.
وى با طرح اين ســؤال كــه اروپايى ها چه كردند؟، تصريح 
كرد: آنها هم با آمريکا همراه شــدند. آنها نخست در اعلاميه ها 
و بيانيه هــا با آمريکا مخالفت كردند اما هيــچ اقدامى نکردند. 
تعهدات اروپا نسبت به ايران، منوط به اجراى تعهدات از سوى 
آمريکا نبود بلکه منوط به اجراى تعهدات توســط ايران بود. به 
مدت يک سال آژانس بين المللى انرژى اتمى گزارش داد و تأييد 
كرد كه ايران در حال اجراى تمام تعهدات خود اســت به رغم 
اينکه آمريکا از برجام خارج شــد و تمام تعهدات خود را نقض 

كرد.
ظريف خاطر نشان كرد: اروپايى ها نه تنها تعهدات خود در 

برجام را اجــرا نکردند حتى تعهداتى كه بعد از خروج آمريکا از 
برجام دادند نيز اجرا نکردند. اروپا پس از خروج آمريکا از برجام، 
2 بــار تعهد كرد و حتى يکــى از آن ۱۱ تعهد را اجرا نکرد، لذا 
اروپايى ها در موقعيتى نيســتند كه ادعايى در برابر ايران داشته 
باشند و به همين دليل قطعنامه اى كه در شوراى حکام تصويب 
كردند هيچ جايگاه حقوقى ندارد و از نظر حقوقى بى پايه و اساس 

است.
معاون راهبردى رئيس جمهور ادامــه داد: يادمان نرفته در 
دوران كرونــا به خاطــر تحريم ها چه بلاهايى ســر مردم ايران 
آوردند. آنها بايد نشــان دهند كه آماده جبران خسارات هستند. 
اروپا و آمريکا بدانند كه در موضع مدعى نيســتند، بايد پاسخگو 
باشند و تنها با ايجاد يک توازن و موضع برابر است كه مى توانيم 

به توافق برسيم.
اين اذعان نشانگر اين است كه حتى در ميان خوش بين ترين 
افراد در سياســت خارجــى ايران نيز، رويکردهــاى خصمانه و 
بى تعهدى هاى متمادى اروپا مورد انتقاد بوده و هســت. اكنون 

وقت وصول طلب هاى ايران از اروپاست.

 گزارش خبری تحلیلی کیهان

سرگرم كردن ایران به مذاكره عملیات فریب اروپاست

 وزیر امور خارجه جمهوری اســلامی ایران گفت: اگر غرب به تهدید 
درباره اعمال مجدد همه تحریم های ســازمان ملــل متحد ادامه دهد، 
احتمالاً بحث هسته ای در داخل ایران به سمت در اختیار داشتن تسلیحات 

تغییر خواهد کرد.
روزنامه انگليســى گاردين در گزارشــى از نشســت ســيدعباس عراقچى با 
خبرنگاران خارجى در ليسبون پايتخت پرتغال، نوشت: عراقچى در ليسبون قبل از 
ديدار مذاكره كنندگان ايرانى و اروپايى در ژنو صحبت كرد كه نشســت روز جمعه 
)۹ آذر(  را يک جلســه طوفان فکرى توصيف كرد تا ببينند آيا راهى براى خروج از 
بن بست آنها وجود دارد يا خير؛ او اعتراف كرد كه نسبت به اين ديدار بدبين است 

و گفت كه مطمئن نيست ايران با طرف راست صحبت مى كند.
رئيس دســتگاه ديپلماســى ايران به خبرنگاران گفت كه اگر غرب تهديد به 
اعمــال مجدد همه تحريم هاى ســازمان ملل متحد را ادامــه دهد، احتمالاً بحث 
هســته اى در داخل ايران به سمت در اختيار داشتن تسليحات )هسته اى( گرايش 

پيدا خواهد كرد.
به گزارش ايرنا، عراقچى در عين حال گفت، ايران پيشــتر نيز توانايى و دانش 
ساخت سلاح هسته اى را داشته، اما اين موضوع بخشى از راهبرد امنيتى اين كشور 

را تشکيل نمى دهند.
 نشست ژنو یک طوفان فکری است

ديپلمات ارشــد ايرانى با اشــاره به ديدار مذاكره كنندگان ايرانى و اروپايى در 
ژنو در روز جمعه تاكيد كرد: در حقيقت يک جلســه طوفان فکرى است تا ببينيم 
آيا واقعا راهى براى خروج از وضعيت فعلى وجود دارد يا خير. نســبت به اين ديدار 
خوش بين نيســتم چرا كه مطمئن نيستم ايران با طرف درستى صحبت مى كند يا 
نه. عراقچى تصريح كرد: به نظر مى رسد كشورهاى اروپايى به ويژه بريتانيا، آلمان و 

فرانسه سياست تقابل را انتخاب كرده اند.
وزير امور خارجه ادامه داد: پس از قطعنامه اخير شــوراى حکام ايران تصميم 
گرفته اســت هزاران دستگاه جديد و بسيار پيشرفته سانتريفيوژ را وارد مدار كند. 

تزريق گاز به اين ماشين ها شروع شده است. اين نتيجه فشار آنهاست.
ســيد عباس عراقچى با اطمينان خاطر نســبت به اينکه ايــران همچنان در 
محدوده معاهده منع گسترش سلاح هاى هسته اى باقى مانده و همچنان به دنبال 
همکارى است بيان كرد: ما در حال حاضر قصد نداريم غنى سازى بيش از 6۰ درصد 
را انجام دهيم و اين تصميم ما در حال حاضر است. مايلم مجدداً تأكيد كنم كه ما 

خط همکارى را براى حل شرافتمندانه اين مشکل انتخاب كرده ايم.
رئيس دستگاه ديپلماسى در بخش ديگرى از گفت و گو با خبرنگاران تاكيد كرد: 
ايران موشــک هاى بالستيک به روسيه نداده است. همکارى نظامى تهران با مسکو 
از قديم بوده و كاملا مشــروع اســت. البته ايران از تماميت ارضى اوكراين حمايت 

كرده و مى كند.
 آیت الله نوری همدانی در دیدار با عراقچی:

 نباید یک بار دیگر فریب آمریکا را بخوریم
آيت الله نورى همدانى صبح روز جمعه ۹ آذر ۱۴۰3، در ديدار با ســيد عباس 
عراقچــى گفت: امروز تقويت محــور مقاومت لازم و ضرورى اســت و با توجه به 
وحشــيگرى رژيم اسرائيل نبايد به آتش بس رژيم اســرائيل دلخوش باشيم. رژيم 
اســرائيل يک رژيم نامشروع اســت و از هيچ جنايتى دريغ نمى كند، امروز تقويت 

سوريه در مقابل تکفيرى ها بسيار مورد توجه باشد.
وى افزود: آمريکا و چند كشــور اروپايى هميشــه بدعهدى كرده اند، خصوصاً 
آمريکا در طى اين چند ســال هميشــه به ما ضربه زده و هميشه هم به فکر نقشه 
جديد عليه ايران اســت و همه دنيا هم مى داننــد آمريکا به هيچ قرارداد و عهدى 

پايبند نيست، لذا اين را بدانيد كه نبايد يک بار ديگر فريب آمريکا را بخوريم.
مرجع تقليد شيعيان با تقدير از تلاش ها و فعاليت هاى صورت گرفته درخصوص 
جبهه مقاومت گفت: بايد از تلاش هاى جنابعالى در اين چند ماه اخير تشکر كنم، 
خصوصاً از ســفر بموقع جنابعالى به لبنان در آن شــرايط سخت و خطرناک، كه 

موجب تقويت حزب الله بود.
آیت الله جوادی آملی: 

مردمان بزرگ زاده ایران، سرمایه ای بالاتر از نفت و گاز هستند
آيت الله جوادى آملى در ديدار ســيد عباس عراقچى وزير امور خارجه با وى، با 
بيان اينکه هيچ هدفى وسيله را توجيه نمى كند، اظهار كرد: يک بيان نورانى حضرت 
سيدالشــهداء دارد كه فرمود هيچ كسى ممکن نيست با گناه به مقصد برسد »مَنْ 
عَ لمَِجِى ءِ مَا يحْذَر«؛ اين منطق،  حَاوَلَ أمَْراً بمَِعْصِيهًْ الَلهّ كَانَ أفَْوَتَ لمَِا يرْجُو وَ أسَْــرَ
منطق باطلى است كه هدف، وسيله را توجيه مى  كند؛ اگر كسى خواست به مقصد 

برسد، از راه باطل نمى  شود به مقصد رسيد. اين كلام يک كلام جهانى است.
اســتاد برجسته حوزه علميه قم بيان كرد: ما هرجا آسيب ديديم به خاطر اين 
بود كه يا بى راهه رفتيم يا راه ديگران را بستيم، اين كشور بالاتر از نفت و گاز و منابع 

عظيم خدادادى خود، مردمى بزرگ دارد كه بايد قدر آنها را بدانيم.
وى  ادامه داد: ما مردم ايران مردمى بزرگ و بزرگ زاده ايم، ما نه يعنى حوزويان، 
ما نه يعنى دانشگاهيان، ما يعنى مردم ايران؛ شما اگر سرتاسر آمريکا را بگرديد يک 
اثر باســتانى در آن نمى بينيد، اما هر كجاى ايران قدم بگذاريد اثرى از آثار هنرى 
و باســتانى در آن مى بينيد، با مردم ايران نبايد كوچکــى كرد، نبايد بى اخلاقى و 

بدرفتارى كرد.
اين مرجع تقليد افزود: كشــور با اين عظمــت را بايد با بزرگوارى اداره كنيم؛ 
مکتب زنده است و بايد به ديگران منتقل شود؛ مردم نيز مى دانند كه بايد به قانون 
كشور احترام گذاشت و لذا اگر ببينند كه در كشور نجومى و اختلاسى نيست، آنها 

نيز به قانون احترام مى گذارند.
وى در توصيه اى به وزارت خارجه بيان داشــت: شما بايد اين قدرت را داشته 

باشيد كه جهانى فکر كنيد و جهانى هم عمل كنيد.
اســتاد برجســته حوزه علميه قم ادامه داد: در تاريخ بدتر از اعراب جاهليت 
نداشتيم، اما همين پيامبر گرامى اسلام وقتى با اين بت پرست ها و مشركين پيمانى 
را بستند، نقض عهد نکردند؛ »فَمَا استَقاموا لکَُم فَاستَقيموا لهَُم«، تا وقتى بر پيمان 
و عهد خود مانده اند، شــما نيز بر پيمان و عهد خود بمانيد، تا تيرى به سمت شما 
نزدند، دست به اسلحه نبريد، اگر با كفار هم عهد بستيد پاى امضاى خود بايستيد، 

اين حرف ها، حرفهاى جهانى است.
در اين ديدار ســيد عباس عراقچى وزير امور خارجه، ضمن ارائه گزارشــى با 
بيان اينکه ما به مردم و استعدادهاى عظيم علمى آنها متکى هستيم، بيان داشـت: 
هرچنــد در دنيا قدرت نظامى و اقتصادى جاى خود را دارد، اما دنيا، دنياى ايده ها 
و ابتکارات اســت و ما سعى مى كنيم از استعدادها و امکانات خوبى كه در ايران در 

دست داريم به نحو احسن استفاده كنيم.
 آیت الله مکارم شیرازی: 

با آمریکا و غرب باید بر اساس سوءظن و عدم اعتماد عمل کرد
ايــن مرجع تقليد روز جمعه در ديدار عباس عراقچى وزير امور خارجه با وى، 
مقاومت حزب الله لبنان را سرچشمۀ پيروزى بر اسرائيل دانست و اظهار كرد: آنچه 
ســبب آتش بس ميان اسرائيل و لبنان شــد، مقاومت حزب الله بود و إن شاءالله با 
مقاومت گروه هاى مبارز فلسطينى، شاهد شکست اسرائيل و آتش بس در غزه باشيم.

استاد برجسته حوزه علميه قم گفت: البته نمى توان به اسرائيل اطمينان كرد 
و ما ضمن اظهار خوشــوقتى نســبت به برقرارى آتش بس، بايد احتياط هاى لازم 
در مورد اســرائيل را هم داشته باشــيم. وى بر جبران تلفات و خرابى هاى گسترده 
حملات اســرائيل به غزه و لبنان تاكيد و خاطرنشان كرد: با برقرارى آتش بس بايد 
نســبت به تسکين قلوب خانواده هاى داغدار و همچنين بازسازى و جبران ضايعات 

اقدام مناسب انجام شود.
آيت الله مکارم شيرازى به خســارت ها و تلفات ارتش اسرائيل هم اشاره كرده 

و افزود: اين درسى محسوب مى شود كه بدانند حملات آنها بدون پاسخ نمى ماند.
وى بر حمايت قاطع از مقاومت مردم ســوريه در مقابل حملات اخير به شهر 
حلب تأكيد كرد و افزود: اســرائيل ممکن است با ايجاد آتش بس در لبنان، در پى 
كشــاندن جبهۀ جنگ به سوريه باشــد، بنابراين بايد تدبير اساسى دربارۀ سوريه 

انديشيد و از مقاومت و نيروهاى سورى قاطعانه حمايت كرد.
وى با اشــاره به حکم ديوان كيفرى بين المللى مبنى بر دســتگيرى نتانياهو 
)به عنوان جنايتکار جنگى( ، اظهار كرد: بيش از صد كشــور اظهار داشــتند كه در 
صورت ورود نتانياهو به كشورشــان، او را دستگير كرده و تحويل دادگاه بين المللى 
خواهند داد، ولى آمريکا تصريح مى كند كه به اين حکم عمل نمى كند و باز دست 
از حمايت از ســران اسرائيل بر نمى دارد و اين نشــان مى دهد كه اسرائيل همان 

آمريکاست و آمريکا همان اسرائيل.
آيت الله مکارم شيرازى در ادامه به آغاز مذاكرات با كشورهاى اروپايى اشاره كرد 
و يادآور شد: در مذاكرات بخصوص مذاكرات بين المللى طرفى پيروز است كه محکم 
و قوى ظاهر شود و هر چه استحکام بيشتر باشد، اميد پيروزى نيز بيشتر است. وى 
تأكيد كرد: بايد توجه داشت كه اينها افرادى مرموز هستند كه گاهى با كم و زياد 
كردن يک واو، ماهيت قرارداد را دگرگون مى كنند، لذا نبايد خوش بينى و حسن ظن 

به آنها داشته باشيم، بلکه بايد با سوءظن و عدم اعتماد با آنها برخورد كرد.
آيت الله مکارم شيرازى در ادامه انتخاب سفيران را مهم دانست و تصريح كرد: 
بايد سفيرانى آگاه، قوى و كارآمد انتخاب شوند و انتخاب آنها بر اساس مصالح كشور 

باشد نه فعاليت هاى انتخاباتى.
ســيدعباس عراقچى وزير امور خارجه كشورمان روز جمعه در سفر يک روزه 
وارد قم شــد و با آيات عبدالله جوادى آملى، ناصر مکارم شيرازى، جعفر سبحانى و 

حسين نورى همدانى از ديگر مراجع تقليد در قم ديدار كرد.
زيارت حرم مطهر حضرت معصومه)س( و ديدار با آيت الله عليرضا اعرافى مدير 
حوزه هاى علميه كشور و نيز شركت در نشست جامعه مدرسين حوزه علميه قم از 

ديگر برنامه هاى وزير امور خارجه كشورمان در سفر به قم است.

عراقچی:

اگر تهدید و تحریم غرب ادامه یابد
دكترین هسته ای ایران تغییر خواهد كرد


